
Zápis z 12. řádného zasedáńı AS FEL

konaného dne 7. 3. 2008 od 9.00 hodin

Př́ıtomńı zaměstnanci: Petr Boreš, Jindřich Fuka, Petr Habala, Karel Hoffmann, Jan Holub,
Josef Kolář, Vı́těslav Kř́ıha, Miroslav Lev, Mirko Navara, Jǐŕı Novák, Michal Pěchouček, Petr
Skalický

Př́ıtomńı studenti: Karol Bujaček, Mattia Butta, Radomı́r Černoch, Martin Dobiáš, Jǐŕı Dostál,
Martin Půlpitel, Jan Sláma, Monika Žáková

Hosté: Ivan Jeĺınek, Pavel Mindl, Zbyněk Škvor, Boris Šimák

1 Schváleńı programu

Navara: Zápis z minulého zasedáńı nemáme, staženo. Navrhuji také stáhnout bod programu
metodika financováńı výuky, komise K7 mě ujistila, že na tom pracuje; budu na pr̊uběh dohĺıžet.

Hlasováńı Schváleńı programu; schváleno 18–0–1 (pro–proti–zdržel se).

2 Úprava
”
Předpisu prováděńı studijńıch programů“

[0:04:30]
Jeĺınek: Článek 33 a 34 byl z části doktorské studium přesunut do části společná ustanoveńı,
protože se týká všech forem studia. Jednalo se patrně o nedopatřeńı.
Kř́ıha: Zd̊uvodnil daľśı změnu v závěrečných ustanoveńıch. Přechodná ustanoveńı řešila situaci z
předchoźı verze předpisu. Docházelo ke konfliktu s termı́ny schvalováńı předpisu ve velkém senátu
a nav́ıc by bez navrhované změny museli studenti dohánět 6 kredit̊u za publikace.

Hlasováńı Schváleńı ”Předpisu pro prováděńı studijńıch předpis̊u“ ; schváleno 18–0–1.

3 Směrnice děkana pro bakalářské a magisterské zkoušky

Čas: [0:10:10]
Proděkan Jeĺınek prezentoval sv̊uj návrh změny studijńıch předpis̊u. Děkan dnes nemá právo

přerušit studentovi studium, může být přerušeno jen na žádost studenta. A jsou dobré okamžiky,
kdy by to bylo vhodné.

3.1 Návrh formulaćı v předpisech

Čas: [0:12:50]
Jeĺınek: Směrnice děkana dnes ř́ıká: ”Studentovi, kterému byl určen náhradńı termı́n bakalářské
obhajoby, může být na jeho žádost přerušeno studium.“ Stejná formulace je pro magisterské
studium. Návrh zńı: ”Studentovi, kterému byl určen náhradńı termı́n bakalářské obhajoby, děkan
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přeruš́ı studium do daľśıho termı́nu bakalářské zkoušky.“ Můžeme debatovat o variantě ”. . . děkan
může přerušit . . . “, také by se mělo poč́ıtat s variantou individuálńıho studijńıho plánu.

Názor právńıho odděleńı: Násilné přerušeńı studia je v rozporu s vyšš́ımi předpisy. Zákon je
v pořádku, ale problém je v předpisu ČVUT, který se naš́ı změně muśı přizp̊usobit. Navrhovoná
změna ve studijńım a zkušebńım řádu by byla: ”V př́ıpadě neúspěšné obhajoby může děkan až do
doby obhajoby studium přerušit . . . “ Rád bych tuto změnu inicioval.

Následuj́ıćı pr̊uběh zasedáńı byl kv̊uli přehlednosti
do zápisu přestrukturován dle obsahu.

3.2 Důvody pro změnu

• Student má splněny všechny kredity, ale neodevzdá bakalářskou práci. Z̊ustává stále studen-
tem a nev́ı, jaké předměty si zapsat. [0:11:00]

• V doktorském studiu doktorand absolvuje 3 roky, nepožádá o prodloužeńı studia a čeká na
obhajobu. Tehdy je nutná žádost studenta o přerušeńı. [0:11:30]

Škvor: Daľśı d̊uvod pro změnu: Děkan nemůže přerušit studium studentovi, který je v
bezvědomı́ – těžko v takových př́ıpadech student o přerušeńı požádá. [0:16:00]

• Při přerušeńı nenab́ıhaj́ı studentovi roky studia placené ministerstvem a po znovuzapočet́ı
studia by musel zač́ıt platit. [0:21:30]

• Studenti si zaṕı̌sou spoustu předmět̊u (v prerekvizitách), pak na ně nechod́ı, neefektivně se
využ́ıvaj́ı prostory. [0:24:00] proti: Ale peńıze na studenta přijdou stejně. Financováńı
se odv́ıj́ı od stavu student̊u k 31. ř́ıjnu a do 30. ř́ıjna daľśıho roku se ministerstvo o počet
studet̊u nezaj́ımá. [0:25:00]

• Škvor, Jeĺınek: Nemáme žádný zp̊usob, jak donutit studenty, aby zaplatili školné. Ani jim
nemůžeme nezapsat předměty. [0:28:00]

• Škvor: Stovkám student̊u už přerušeńı bylo provedeno studijńı referentkou a zachránila je
tak od ukončeńı studia. Nedělejme to nadále protiprávně. [0:36:30]

3.3 Důvody proti změně

• Ale student nemuśı obhájit ze 2 d̊uvod̊u: Bud’ diplomku nestihne, nebo neudělá jej́ı obhajobu.
V prvńım př́ıpadě nesmı́me studentovi studium přerušit – neměl by př́ıstup do laboratoř́ı,
které potřebuje pro jej́ı dokončeńı. [0:17:04] Jeĺınek: Proto je tam to slov́ıčko ”může“.

• Jeĺınek: Hroźı zneužit́ı ze strany děkana, bylo by dobré to ošetřit. [0:19:00]

Škvor: Neńı potřeba bát se děkanových špatných úmysl̊u. Škvorova hr̊uzovláda skončila,
mějme v děkana d̊uvěru. . .

• Půlpitel: Nejsou žádné statistiky o počtu student̊u, kterých se problém týká. Kolik je proti,
kolika by změna vyhovovala? [0:33:50] Jeĺınek: Dobře. Ale jde také o princip. I kdyby to
byl 1 student, děkan by na to měl mı́t právo. [0:35:20]

3.4 Daľśı poznámky

• Jeĺınek: Bod je mé přáńı do budoucna, zat́ım neńı navrhovaná změna v souladu s vyšš́ımi
právńımi předpisy. [0:10:10]

• Boreš: Změna může postihnout lepš́ı studenty. Někdo vypadne při předmětové zkoušce→ přeruš́ıme
mu studium; zato při neobhájeńı diplomky bude zvýhodněn. Návrh: Co to udělat tak, že stu-
dent muśı mı́t ISP nebo přerušit studium a ISP by byl závazný. [0:17:30]
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• Fuka: Měly by být vyjmenovány d̊uvody, ve kterých může k násilnému přerušeńı doj́ıt.
[0:27:00] Děkan se nav́ıc může o konkrétńı d̊uvod opř́ıt. [0:28:50] proti: Nelze dopředu
vymyslet všechny př́ıpady.

• Habala: Jestli-že je shoda na obou stranách, neńı problém a nic neměňme. Jestliže dojde k
nesouladu, muśı to znamenat, že pro studenta to výhodné neńı. Měli bychom předpis nastavit
tak, že student může mı́t obranu – jedná se totiž o konfliktńı ustanoveńı. Např. institut
odvoláńı. Nebo návrh kolegy Boreše, kdy student by si měl vybrat mezi ISP a přerušeńım.
[0:30:33]

Pěchouček: Souhlaśım, jsou př́ıpady, kdy student je nečinný a pak by nebyl problém. Právo
odvoláńı by student měl mı́t. [0:35:30]

Jeĺınek: Institut odvoláńı existuje tak jako tak, proti každému rozhodnut́ı. [0:39:00]

Škvor: Odvoláńı nesmı́ mı́t odkladný účinek. Jestliže si student nezaṕı̌se předměty do 5 dn̊u,
konč́ı mu studium. Odvoláńı nemuśı vždy stihnout.

Čas je v závislosti na pozici v textu nadále rostoućı.

Proděkan Jeĺınek žádal o usneseńı, které by vyjadřovalo podporu jeho daľśım krok̊um. V diskusi
byla navrženo usneseńı ve zněńı: ”Nebylo přijato takové usneseńı, které by vyjadřovalo, že senát
má námitek proti daľśım krok̊um v této věci.“ Tato formulace však byla po právu opuštěna. V
obecné shodě byl návrh chápán v př́ılǐs pracovńı podobě (”nástřel“) na to, aby hlasováńı o jeho
podpoře mělo dostatečnou vypov́ıdaćı hodnotu.
Čas: [0:46:45]
Kř́ıha: Jde o to, jestli v̊ubec navrhovat velkému senátu změnu předpis̊u. Mysĺım, že v tomto naši
podporu návrh má, a můžeme se posunout k daľśımu bodu programu.

3.5 Jazyk závěrečných praćı

Skalický: Navrhl změnu předpisu tak, aby závěrečná práce mohla být i ve slovenštině, protože
t́ım porušujeme směrnici EU o menšinových jazyćıch. A slovenština je menšinovým jazykem v ČR.
Jeĺınek: Dobře, do př́ı̌stě to bude.
Skalický: Je otázka (a na to nemám tak tvrdý názor), zda by řádńı studenti českých programů
mohli mı́t závěrečnou práci v češtině nebo slovenštině a jen samoplátci mohli mı́t práci v angličtině.
Donutili bychom studenty, kteř́ı česky v̊ubec neumı́, aby se jazyk naučili.
Navara: Nic bych nepředepisoval, práce je užitečná, at’ je v jakémkoli jazyce.
Škvor: Návrh, at’ každý, kdo bude studovat anglicky, prokáže znalost angličtiny nějakou zkouškou
a podobně v češtině pro ty, pro které neńı čeština národńım jazykem.
Čas: [0:53:00]
Kolář: V jakém jazyce budou prezentace a otázky komise student̊um, kteř́ı ṕı̌sou práci anglicky?
To je problém. Jak by student odpov́ıdal?
Boreš: Hroźı, že se sńıž́ı kvalita podobně, jako je to dnes u anglických předmět̊u, do kterých se
cpou studenti, kteř́ı hledaj́ı jednodušš́ı pr̊uchod studiem.

3.6 Vyhodnoceńı anglické ankety

Čas: [0:56:00]
Jeĺınek: Jen informace, že anglická anketa byla otevřena tento týden — to byl požadavek senátu.
Běźná anketa se uzav́ırá př́ı̌st́ı týden — požadavek v senátu př́ı̌st́ı týden uzavř́ıt. A začne rozřazováńı
do obor̊u.
Sláma: Kdy byla otevřená anglická verze ankety?
Jeĺınek: Před týdnem, nebo toto ponděĺı.
Sláma: O dva měśıce později. Před Vánoci bylo avizováno, že bude otevřena 14. ledna.
Jeĺınek: Zpožděńı bylo zp̊usobeno technickými problémy,. . .
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4 Zprávy z rady vysokých škol

Čas: [1:05:00]
Ripka: Připravuje se B́ılá kniha, práce na ńı se hodně akceleruje. Zároveň je silný politický tlak
na vytvořeńı zcela nového vysokoškolského zákona. Zat́ım se moc nev́ı, co za t́ım stoj́ı. Velkým
tématem je změna pravidel pro financováńı vědy a výzkumu.

• Školné jako utkvělá myšlenka prof. Matěj̊u – všeřeš́ıćı záchrana českého školstv́ı. Projedává se
myšlenka politicky pr̊uchodného odloženého školného. Můj názor je ten, že se ztráćı motivačńı
efekt, nav́ıc se pak školné přesune do nejt́ıživěǰśı životńı etapy studenta, tedy do začátku
kariéry. Je třeba nav́ıc zař́ıdit, aby se nesńıžil př́ıspěvěk VŠ o vybrané školné.

• Koncepce ř́ızeńı VŠ: Existuje tendence omezovat práva volených orgán̊u. Tedy přesun pra-
vomoci od AS ke správńım radám. Někdy je to pochopitelné, ale moje snaha je pravomoci
senát̊u udržet. Můj názor je ten, že by se měla uzákonit odvolatelnost senát̊u.

• Kategorizace VŠ, zat́ım sṕı̌se fakult. Můj názor je, že dokud se nenavýš́ı př́ıspěvek školám za
studenta (zapomı́ná se na inflaci apod.), nemá kategorizace smysl. Já budu prosazovat sṕı̌se
navýšeńı př́ıspěvku. Nav́ıc je kategorizace už neformálně udělána. Velké VŠ shrábly 90% za
vědu, regionálńı nemaj́ı skoro nic.

• Návrh na odvolatelnost profesor̊u, např. při faľsováńı vědeckých údaj̊u. Tohle asi projde.

Čas: [1:15:30]
Pěchouček: Bylo by možné specifikovat tendence k omezeńı práv senát̊u?
Ripka: Tato tendence je směrem k omezeńı vlivu na finance. Senát by schvaloval koncepci,
konkrétńı rozpočet by schvalovala správńı rada. Na druhou stranu by část správńı rady volili
zaměstnanci. Dále by rektor měl mı́t možnost odvolat děkana bez souhlasu akademického senátu.
Pěchouček: Jak by vypadala správńı rada?
Ripka: Ĺıbivě zńı, že by měla být větš́ı role ”exterńıch aktér̊u“. Jenže to je v rozporu s hmotnou
odpovědnost́ı správńı rady.
Pěchouček: Takže vliv na rozhodováńı se přesouvá od student̊u kam?
Škvor: Od fakult k rektor̊um a správńım radám s účast́ı pr̊umyslu a mı́stńıch zastupitelstev.
Žáková: Existuje prvńı verze B́ılé knihy, kterou mohu poskytnout.

5 Rozpis financováńı kateder

Čas: [1:21:00]
Mindl: Novou metodiku Kometa máme připravenou k předložeńı. Anketa neńı vypuštěna z Ko-
mety, ale přidaná byla formulace, že se koeficient ankety může položit KA = 1, pokud by výsledek
ankety nebyl relevantńı. Vycháźı se z toho, že sociologické šetřeńı ankety ukázalo jej́ı nevhodnost
pro použit́ı ve financováńı.

Metodika je rozš́ı̌rena o to, že skupina student̊u v Sezimově Úst́ı je považována za jednu para-
lelku.
Čas: [1:24:50]
Navara: Anketa má vliv ±2..3%, ale jiné vlivy hraj́ı řádově stovky procent. Bylo by vhodné ošetřit
je, neńı potřeba řešit anketu.
Mindl: Ano, tyto disproporce jsou od̊uvodnitelné a jsou zp̊usobené kategorizaćı předmět̊u a jejich
atributy. V současné době chystáme úpravu KOSu tak, aby se tyto atributy do něj natáhly a bylo
možné je upravovat v pr̊uběhu semestru. Mělo by t́ım doj́ıt k větš́ı spravedlnosti rozdělováńı.

Důležitý je vliv klouzavého pr̊uměru, kdy finance kateder se pr̊uměruj́ı za posledńı a současný
rok. To zp̊usobuje největš́ı disproporci, bez pr̊uměrováńı vycháźı cena započitetelné hodiny spra-
vedlivě. Rostoućı katedra chv́ıli nedostává adekvátńı množstv́ı peněz, naopak klesaj́ıćı katedru
systém chv́ıli finančně podrž́ı.
Čas: [1:30:50]
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Pěchouček: Neznamená to zamezeńı vlivu děkana na rozvoj nových, progresivńıch výzkumných
skupin?
Mindl: Děkan tuto pravomoc má. Neńı třeba mı́t strach. Např. do STM stále nab́ıhaj́ı studenti.
Tento nár̊ust se hrad́ı z celé fakulty. Finančńı prostředky na KP nab́ıhaj́ı pomalu právě d́ıky
klouzavému pr̊uměru. To je dobře, protože ostatńım katedrám množstv́ı peněz klesá pomaleji a
katedra má čas udělat potřebná opatřeńı.

Současná metodika tomu pomáhá t́ım, že zahrnuje ”kvalifikovaný odhad“ student̊u, kteř́ı v
budoucnu nastouṕı.

Druhá věc je dát děkanovi daľśı pravomoc zásahu do rozpočtu.
Čas: [1:38:00]
Ripka: Poznámka k inteligentńım budovám: Nežádáme fakultu o finance, zdroje bereme z ex-
terńıch projekt̊u.
Škvor: Je ale potřeba nejdř́ıv ty peńıze mı́t. Nějaké peńıze muśıme ušetřit, při přerozdělováńı
neńı odkud brát.
Boreš: Dotaz na časový harmonogram.
Mindl: Snad to stihneme do 28. 3.
Fuka: V ekonomické komisi bychom rádi měli data 14 dńı dopředu.

6 Změna vedeńı katedry poč́ıtač̊u

Čas: [1:43:00]
Děkan: Odkud to mám zač́ıt vyprávět?
Senát: Od začátku.
Děkan:

• Do volebńıho boje jsem šel s představou jednotné fakulty.

• V červnu mi prof. Tvrd́ık sdělil představu o spolupráci KP v rámci FEL – od vytvořeńı
samostatného programu (nic proti) po rozděleńı fakulty v celé struktuře včetně senátu (byl
jsem proti).

• V srpnu jsem najmenoval K9 se zadáńım vytvořit koncept studijńıch programů nezávisle na
současné struktuře kateder. Byla rozpracována nějaká vize, ale koncepčně se na ńı nedalo
pracovat dál.

• S KP jsme se domluvili, že vznikne komise K7 pro ekonomiku, která se měla pod́ıvat na
financováńı studijńıch programů; komise stále pracuje. Mandát má do konce března. 19.
prosince jsme se s katedrami dohodli, že ač neńı ekonomický model, chceme dělat společnou
fakultu.

• Co se stalo? Paralelně se vypracovával návrh na samostatnou fakultu! Děkan o ńı v̊ubec nic
nevěděl. Informace o tajně připravovaných programech na KP jsem se dozvěděl náhodou,
když jsem na chodbě přátelsky mluvil s prof. Žárou. Teprve před 14 dny jsem dostal př́ıstup
na jejich wiki, ve které je vidět, co tvoř́ı.

6.1 Prostory

Čas: [1:49:30]

• Ř́ıká se, že nové rozděleńı prostor na Karlově náměst́ı vzbudilo velký odpor.

• Problém je, že jsem neměl podklady. Měl jsem nápad přerozdělit celou fakultu, požádal jsem
VIC, aby na předrozděleńı udělalo nástroj do informačńıho systému. Na tom se pracuje.

• Rozděleńı bylo poměřeno množstv́ım plochy na doktoranda, docenta, . . .
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• Katedra poč́ıtač̊u dostala 20% nav́ıc, katedra ř́ızeńı je stále pod normou.

• Vznikl spor o 40 pracovńık̊u tak, že prof. Tvrd́ık předložil stav zaměstnanc̊u, ve kterém byli
doktorandi uvedeni jako zaměstnanci s normálńım úvazkem. T́ım vzniklo daľśı ř́ızeńı.

• Katedra poč́ıtač̊u tedy nebyla poškozená.

6.2 Daľśı vývoj: Temešvár, Equica

Čas: [1:53:50]
Požádal jsem, že se jako kolega pod́ıvám na zasedáńı KP na Temešváru. Jel jsem tam ne-

formálně – pak mi vyčetli, že jsem odvolal Tvrd́ıka v dž́ınách.
Čas: [1:53:40]

• Večer před Temešvárem mne navšt́ıvil ředitel firmy Equica a předložil mi jakousi smlouvu.
Ano, v zář́ı jsem dal souhlas s řešeńım rozvoje KP, ve kterém je prof. Tvrd́ık zmocněn k
věcným jednáńım. Od zář́ı jsem ale neměl o tomto projektu žádné informace. Smlouva byla
podepsána 18. 12. a jsou v ńı věci, ke kterým prof. Tvrd́ık zmocněn nebyl. Já jsem o tom
měl vědět!

• Prof. Tvrd́ıka jsem odvolal po návštěvě ředitele Equicy, poté, co jsem viděl, jak se manipuluje
se zaměstnanci fakulty. Děkan muśı mı́t partnery, se kterými může spolupracovat.

• Pak se vzedmula podpisová vlna. Mrźı mne, že mi senátor veřejně předá petici, o které jsem
předt́ım nic nevěděl a neinformuje ani předsedu senátu. (http://www.exfort.org/dopis)

Děkan začal promı́tat materiály na projektoru,
k dispozici jsou k nahlédnut́ı na děkanátu.

• [2:01:00] Děkan informoval o detailech smlouvy s firmou Equica, kritizoval neoprávněnost
prof. Tvrd́ıka k provedeným krok̊um a nulovou informovanost děkana.

• Nemohl jsem souhlasit s přeprodáváńım zaměstnanc̊u. Představte si, že by třeba profesor
pracoval jako konzultant firmy XY a dostával za to 50 000? Proč takhle nepřeprodáme i
děkana?

• Když prof. Tvrd́ık jedná za mými zády, neńı to partner pro spolupráci, a je to d̊uvodem pro
jeho odvoláńı. Na jeho mı́sto jsem nav́ıc jmenoval opět člena KP – doc. Šnorka.

• Jsem zvědavý na daľśı vývoj, protože ve čtvrtek jsem dostal dopis od prof. Žáry, že by chtěl
mı́t zř́ızené samostatné pracovǐstě.

• [2:12:00] Děkan přečetl program výjezdńıho zasedáńı KP (tzv. KUKAS).

6.3 Pátečńı sch̊uzka vedeńı s KP a diskuse v Zengerově posluchárně

Čas: [2:14:20]
Prof. Tvrd́ık mě informoval, že jsem jej odvolal neoprávněně; patrně po konzultaci s právničkou

ČVUT. Pańı doktorkou Lindnerovou jsem byl odkázán na jinou právńı kancelář. Mimochodem
jsem se dozvěděl, že již 14 dńı před t́ım se prof. Tvrd́ık ptal na možné odvoláńı. Obrátil jsem se
na právńıky ministerstva školstv́ı a ti potvrdili moje rozhodnut́ı.

Před senátem ř́ıkám, že jsem proti prof. Tvrd́ıkovi jako vedoućımu katedry poč́ıtač̊u. Nemám
nic proti jeho p̊usobeńı na FEL, nemám nic proti jeho profesuře a byl bych rád, kdyby nadále
vědecky pracoval na naš́ı fakultě.
Čas: [2:21:00]
Kolář: Informoval o pr̊uběhu sch̊uzky: Na sch̊uzce začal pan rektor mluvit o d̊uvodech setkáńı –
vyjasněńı statutu quo. Jde o to, jaký tým bude jednat o vytvořeńı nové fakulty a jaký bude jeho
vztah k FEL.
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Já bych chtěl zd̊uraznit, že vztahy na KP se drž́ı na dobré úrovni i přes jmenováńı nového
vedoućıho. Při daľśım jednáńı bude hlavńı, aby nevznikl tlak na výuku student̊u. Nechceme si
brát studenty jako rukojmı́.

Pak proběhla diskuse o tom, co se vlastně má konat. Z toho vyplývá diskuse o tom, jestli
budeme dělit, nebo vytvářet novou fakultu. Na tom záviśı osud studijńıch programů. Rektor ř́ıkal,
že může proces označit jako rozděleńı. Děkan nesouhlaśı, protože jeho úkolem neńı budovat fakultu
informatiky, ale rozv́ıjet fakultu elektrotechnickou. Ale vytvořeńı nové fakulty nebude bránit.

Šimák: Já muśım dělat nové studijńı programy a zajistit ty současné, jako je STM. Jak mohu
dát STM jako základ nové fakulty? Nová fakulta muśı sama podat akreditace. Nav́ıc na STM se
pod́ıĺı v́ıce kateder.

Nav́ıc má naše fakulta svoje vlastńı pojet́ı informatiky.

6.4 Diskuse

6.4.1 Studijńı programy, STM

Pěchouček: Já už třet́ı volebńı obdob́ı horuji za silný informatický program, čistou informatiku.
Ale zp̊usob, jak KP v této oblasti jedná je velmi nátlakový. Nebyla totiž nalezena podpora natož
konsensus ze strany AO. STM se prosadilo nátlakem skrz senát. KP z toho nátlaku vińım; je
ale třeba vźıt v úvahu, že vyhrocená situace nevznikla sama od sebe. Zbytek fakulty totiž dlouho
neuznával čistou informatiku. To vid́ım jako d̊uvod, proč situace dospěla do dnešńıho stavu, a proto
nesouhlaśım, že by bylo dobré fakultu rozdělit proto, aby zde z̊ustala ”čistá elektrotechnika“. Śıla
FEL je právě ve spojeńı elektrotechniky a informatiky.
Děkan: Já jsem pro, aby K9 vytvořila samostatný informatický program. A to nezávisle na
ostatńıch katedrách, které by byly potencionálně proti.
Pěchouček: To je mysĺım d̊ukazem, že nejsme ochotni se dohodnout. V K9 byli 2 zástupci KP a
přesto se v zápisu objevil dlouhý text kurźıvou, který se vyhraňuje proti celému zbytku textu.
Kolář: S ostatńımi kolegy z r̊uzných fakult jsme se chtěli dohodnout na pokračováńı STM. Domlu-
vili jsme se, že neńı dobré hnát STMáky do magisterského programu E+I. Nebyla to pirátština
v̊uči elektrofakultě. Je v zájmu všech, aby lidé z STM mohli navazovat. Proč to ještě nebylo
zpracované?
Čas: [2:47:30]
Děkan: Věc jsem chtěl řešit koncepčně, ř́ıkal jsem to od začátku, najmenoval jsem proto K9, celé
je to transparentńı.
Skalický: Já nevid́ım ve studentech STM problém. Dı́ky Boloňské deklaraci mohou nastoupit do
libovolného studijńıho programu. Nevytvářejme problém tam, kde neńı.
Pěchouček: Já se boj́ım, že právě toto je argument, který fakultu rozděluje.
Čas: [3:45:50] Zbytek bodu je přesunut na toto mı́sto z úplného závěru diskuse.

Škvor ze závěru diskuse: Budu parafrázovat. Zaslechl jsem z KP, že ”zbytek FELu si dělá
nárok na náš program STM.“ Také rozumı́m tomu, že zbytek fakulty považuje program za sv̊uj –
spoustu finanćı do STM investovali t́ım, že měli menš́ı pod́ıl finanćı ze společného rozpočtu. Proto
si nemysĺım, že je dobré, aby STM přešlo na novou fakultu informatiky.
Kolář: Nár̊ust STM znamenal jen kompenzaci poklesu z E+I. Nav́ıc STM vydělává na 1 kontaktńı
hodinu mnohem v́ıce.

6.4.2 Equica

Čas: [2:51:00]
Kolář: Nemám přesné informace o vývoji jednáńı, nebyl jsem ve vedeńı KP. A uznávám, že prof.
Tvrd́ık asi udělal formálńı chyby. Existuj́ı př́ıklady jiných kateder, které spolupracuj́ı s pr̊umyslem
a přináš́ı tak finance do svého rozpočtu. A když to udělá KP, je to problém? Mysĺıte si, že 50000
jsou neadekvátńı peńıze zaměstnanc̊um? Spolupráce je běžná a ostře nesouhlaśım s označeńım

”vyprodáváńı zaměstnanc̊u“.
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6.4.3 Přidělováńı prostor

Čas: [2:56:00]
Proběhla krátká výměna názor̊u k pr̊uběhu vyjednávnáńı o přidělováńı prostor na Karlově náměst́ı,
po které proděkan Mindl představil svoji prezentaci.
Mindl: Rozděleńı proběhlo pro pracovny (ne výukové mı́stnosti). Metodika, kterou jsem použil,
ř́ıká, kolik prostor má být na docenta, doktoranda apod.
Čas: [3:05:00]
Proděkan představil úpravy přidělených ploch dle materiál̊u v př́ıloze:

• Orientačńı tabulka pro výpočet nárokových ploch pracoven na Karlově náměst́ı - vyhodno-
ceńı stavu po dislokačńım př́ıkazu PD 2/2008

• Plochy na KN po př́ıkazu děkana 2/2008 s plochami pracoven v p̊udńı vestavbě

Mindl: Do užitné plochy mı́stnosti se poč́ıtá vše s výškou stropu nad 120 cm. Vycházelo by to
pro p̊udńı vestavbu př́ılǐs tvrdě, a proto jsem požádal architekta, aby se toto kritérium posunulo
na 130 cm.

Podle projektu mělo pro KP přibýt 66 židĺı, Při kolaudaci se 3 mı́stnosti označily jako technický
prostor (→ 60 židĺı) a kv̊uli zkosenému stropu a vytvořeńı konferenčńı mı́stnosti jsme se dohodli
na 56 mı́stech.

V rámci druhého patra se ustoupilo ještě o 1 mı́stnost směrem ke katedře kybernetiky. KP
chtěla daľśı pracovny ve 3. patře. Pro prof. Tvrd́ıka to nebylo ani tak přijatelné, protože by návrh
katedru rozdrobil.
Černoch: Kolik pracovńıch mı́st nav́ıc to pro katedru poč́ıtač̊u znamená?
Mindl: Z hlediska židĺı je to finálně +1 židle.

Čas: [3:22:30]
Kolář: Neńı možné separovat prostory pro pro sezeńı lid́ı od ostatńıch prostor katedry. Existuje
notoricky známý diagram využit́ı laboratoř́ı na Karlově náměst́ı. Přesně jak ř́ıkal proděkan Mindl,
vedoućı může rozhodnout, jak kterou mı́stnost využije. Ve skutečnosti to tak bylo za prof. Kučery,
za děkana Šimáka je tomu jinak. Toto je jasný proti-informatický signál. T́ımto návrhem bylo
zamı́tnuto vytvořeńı speciálńıch laboratoř́ı, ve kterých mohou pracovat studenti na závěrečných
praćıch.
Pěchouček: V tom, co ř́ıkáte, je velká mı́ra racionality. Jenže jde o to, jak zohlednit, jestli mı́stnost
je dlouhá nudle, nebo má rozumný tvar.
Děkan: Já si mysĺım, že ploch budeme mı́t zanedlouho tolik, že nebudeme vědět, co s nimi. Viz
Kladno, nové budovy architekt̊u, nadstavba nad Studentským domem atd., atd.

6.4.4 Vytvořeńı nového pracovǐstě poč́ıtačové grafiky

Čas: [3:33:00]
Boreš: Prof. Žára požádal děkana o vytvořeńı nové katedry. Chápu to dobře, že o tom KP nic
nev́ı?
Kolář: Minulé ani současné vedeńı katedry poč́ıtač̊u se nevyjádřilo o dopise, ve kterém prof. Žára
žádost zaśılá. Ale nemělo by se uvažovat o odloupnut́ı tu grafiky z KP, tu kousku jinde. . . Žádost
prof. Žáry je nav́ıc obdobou aktivit prof. Tvrd́ıka, jen o úroveň ńıže.
Navara: Já bych tu viděl rozd́ıl. Mysĺım si, že prof. Tvrd́ık nebere věci za správný konec. V
př́ıpadě fakulty informatiky jsem prvńı dokument dostal před 20 minutami.
Čas: [3:38:00] Děkan shrnul svoje postoje a navrhl společnou prohĺıdku prostor na Karlově
náměst́ı.

7 Př́ı̌st́ı zasedáńı

Hlasováńı Př́ı̌st́ı termı́n zasedáńı AS FEL 4. 4.; schváleno 15–1–1.
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Hlasováńı Přes-př́ı̌st́ı termı́n zasedáńı AS FEL 25. 4.; schváleno 16–1–1.

Hlasováńı Přes-přes-př́ı̌st́ı termı́n zasedáńı AS FEL 23. 5.; schváleno 15–1–2.

Čas: [3:59:30]
Závěrem prof. Hoffmann informoval o návrhu nového Volebńıho a jednaćıho řádu. Prof. Navara

požádal o pr̊uběžné informováńı o práci na tomto dokumentu, s č́ımž prof. Hoffmann souhlasil.

V Praze 24. 3. 2008

V. Kř́ıha M. Žáková R. Černoch
předseda AS FEL předsedaj́ıćı AS FEL tajemńık AS FEL
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